
Japansk	  hvalfangst	  skal	  stoppes	  

Af	  Peter	  Mollerup,	  formand	  for	  Dyrenes	  Venner	  

Så	  har	  Japan	  netop	  meddelt,	  at	  man	  agter	  at	  fange	  1.000	  vågehvaler,	  selv	  om	  kommerciel	  hvalfangst	  i	  
årevis	  har	  været	  forbudt.	  Det	  bekymrende	  ved	  denne	  meddelelse	  er,	  at	  så	  mange	  store	  havpattedyr	  skal	  
udsættes	  for	  ubeskrivelige	  lidelser	  i	  forbindelse	  med	  dyrenes	  lange	  dødskamp.	  Hvalerne	  lider	  i	  lange	  
perioder	  –	  fra	  flere	  minutter	  til	  timer	  –	  før	  de	  endelig	  dør.	  Filmoptagelser	  af	  hvalfangster	  viser	  en	  betydeligt	  
længere	  dødskamp,	  end	  hvalfangerne	  selv	  rapporterer.	  

Det	  er	  absurd,	  at	  japanerne	  forsøger	  at	  lovliggøre	  fangsten	  ved	  at	  sige,	  at	  det	  drejer	  sig	  om	  videnskabelig	  
fangst.	  	  For	  det	  første	  er	  det	  i	  dag	  ikke	  nødvendigt	  at	  dræbe	  dyrene	  for	  at	  tage	  en	  lille	  biopsi	  til	  
videnskabeligt	  brug,	  og	  for	  det	  andet	  kan	  hvalkødet	  kort	  tid	  efter	  fangsten	  købes	  i	  de	  japanske	  
supermarkeder.	  

Så	  store	  dyr	  kan	  ikke	  aflives	  hurtigt	  og	  smertefrit	  med	  de	  nuværende	  metoder.	  Det	  er	  derfor	  helt	  
uforståeligt,	  at	  Danmark	  –	  af	  hensyn	  til	  Grønland	  og	  Færøerne	  –	  ikke	  fordømmer	  denne	  ulovlige	  og	  
bestialske	  fangst.	  Danmark	  er	  normalt	  kendt	  internationalt	  som	  en	  fanebærer	  for	  dyrevelfærd,	  men	  på	  
dette	  område	  har	  Danmark	  en	  blind	  plet.	  
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